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GROENEVLIEGER - GROENLINKS NO-VELUWE juli 2020     

Inleiding   –   door Christien Heinen 

De laatste Groene Vlieger dateert van februari 2020. Dat was 
toen we nog niet vermoedden, dat het leven door een virus 
zo ingrijpend kon worden veranderd.  
Dit wordt dan ook een rijk gevulde Groene Vlieger.  

Het is een nare tijd geweest en nog steeds is het een nare tijd!  
We betreuren het dat veel mensen in onze gemeenten, Epe – 

Heerde – Hattem,   zijn overleden.  
Het vele verdriet dat daardoor is ontstaan en voor velen door de wijze, waarop 
afscheid genomen moest worden, werd vergroot. Ook betreuren we het dat velen 
ziek en sommigen zelfs ernstig en langdurig ziek zijn geworden door dit coronavirus 
en daar nog dagelijks de gevolgen van ondervinden en voelen. 

De maatregelen, die genomen moesten worden en die ons werden opgelegd, hebben misschien uitbreiding van het 
coronavirus verminderd, maar in tegenstelling daarmee geen bijdrage geleverd aan de bestrijding van “ het 
eenzaamheidsvirus” zoals koning WA het zo mooi zei. Voor velen in instellingen maar ook in eigen huis werd de 
eenzaamheid juist groter en verergerd. Heel langzaam worden de regels versoepeld maar er zijn velen in 
afhankelijke posities, die ernstig beschadigd zijn door de vereenzaming; die niet kunnen begrijpen wat er gaande is 
in de situatie en /of die heimwee naar kinderen en familie ervaren. Al deze mensen en hun familie wensen we alle 
sterkte toe; laten we hopen dat het virus echt op zijn retour is. 

Wij, en met en door ons de maatschappij, moeten verder overeind krabbelen en de enige oplossing is, daar waar je 
kunt, helpen en voorzichtig te zijn met contacten en datgene te doen, wat in je macht ligt om te voorkomen dat je 
zelf ziek wordt, dan wel dat je voor anderen een risico bent en deze door jou ziek kunnen worden. Al de tips daartoe 
zijn bekend via RIVM en rijksoverheid. 

Van de bestuurstafel – door Hilly Schäffer 

In deze Groene Vlieger wil ik graag iets vertellen van het bestuur van GroenLinks. 
De corona heeft ons sinds maart in zijn greep. Dit betekent o.a. dat de Algemene 
Ledenvergadering niet doorging en het jaarlijkse uitstapje ook niet.  
Toch is er ook goed nieuws te melden: het leden aantal van GroenLinks groeit nog steeds. 
Inmiddels telt onze afdeling 62 leden, met de volgende verdeling: Epe 32, Heerde 21 en 
Hattem 9.  
Vooral de groei in Hattem is opmerkelijk en op 24 juni heb ik een kennismakingsavond 
georganiseerd voor de leden in Hattem. Zij willen als groep graag verder om op lokaal 
niveau actief te zijn en zich te laten horen en zien.  
Brigitta Hogendoorn is de coördinator van deze groep. 

Vanuit Heerde – door Geraldine Kwekkeboom 

De afgelopen weken hebben we ons binnen de fractie (naast de gewoonlijke 
werkzaamheden) beziggehouden met de voorbereiding op de Algemene 
Beschouwingen. Een jaarlijks terugkerend moment binnen het politieke gebeuren, 
waarmee we aandacht vragen voor de onderwerpen die wij belangrijk achten:  

 Met inwoners samen bepalen wat belangrijk is voor Heerde met een open 
transparant en meedenkend bestuur 

 Een bestuur dat de regie neemt in de ontwikkeling van de openbare ruimte en 
niet afwacht tot een ontwikkelaar met een initiatief komt 

 Energietransitie en klimaatadaptatie met en door de inwoners, niet alleen voor 
de inwoners 

 Solidariteit in het sociale domein, maatwerk in ondersteuning met meetbare doelen 

 Aandacht en ruimte voor cultuuractiviteiten die dat evenveel verdienen als de sportfaciliteiten 
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Vooral de illustrerende voorbeelden uit het Heerdense zelf maken dat inwoners een beeld krijgen van wat het voor 
hen (individueel) kan betekenen. Voorbeelden van hoe het mis ging, maar liever nog voorbeelden die laten zien dat 
we inderdaad in staat zijn om op een andere manier vorm te geven aan de thema’s (om het geen ‘uitdagingen’) die 
op ons af komen. Want daarin zal ook duidelijk worden dat alle thema’s in elkaar grijpen en elkaar beïnvloeden.  

Als je daar zo in de fractie mee bezig bent, kom je als snel uit op een A4-tje of 3 waarin je dan alleen in bijna staccato 
de lopende dossiers ter sprake kunt brengen. En blijft er weinig ruimte over om de collega raadsleden mee te nemen 
naar sprekende voorbeelden over de grens van Heerde om te laten zien hoe het óók (veel beter) kan. 

Ook realiseer je je dat er, afgezien van de actuele voorbeelden, weinig veranderd is in waar je als partij graag 
verandering zou willen zien. Als je het vergelijkt met het jaar ervoor en daar voor ….. 

En als dan ook nog blijkt de spreektijd (in verband met de effecten van Corona en de ook daarmee samenhangende 
digitalisering van de vergaderingen) wordt ingekort tot 10 min per fractie, dan wordt het wat, mij betreft, wel 
lastiger om met verve in de huidige politieke manier van werken te blijven geloven. Het inkorten betekent nl dat de 
toch al krappe 3 A4tjes nog verder moeten worden ingedikt. En hiermee verdwijnt de meeste nuance uit het verhaal 
waarmee je nu juist aan de inwoner kunt uitleggen waarom het voor hem of haar zo belangrijk is om het nadenken 
over de eigen leefomgeving niet over te laten aan het College, politiek en/of ambtelijke apparaat.  

En dat in een periode waarin vanuit de maatschappij steeds duidelijker wordt dat mensen sterk de neiging hebben 
vooral uit hun eigen (westerse) perceptie naar de situatie van de ander te bekijken en te oordelen. En dan heb ik het 
over bijv. Black Lives Matter-beweging, de Corona-strategie, de zwarte Piet-discussie, hoe bepaalde ingrijpende 
gebeurtenissen uiteindelijk in de geschiedenisboeken beschreven zijn, etc. (of heb ik nu toch teveel door Google 
laten bepalen wat ik lees en heeft het algoritme z’n werk goed gedaan?) 

“Oei, dit lijkt op een verhaal van een gedesillusioneerde politicus in de oppositie”, denk ik, als ik me probeer te 
verplaatsen in u als lezer. (dat gebeurt namelijk als je je probeert in te leven in de situatie van de ander, er ontstaan 
een inzichten die je helpen om de ander beter te begrijpen)  

Maar nee, het wordt geen somber verhaal, lees alstublieft nog even verder. 

Hoewel de invoering van de Omgevingswet nog een jaartje is uitgesteld, zal het er toch een echt keer van komen dat 
wij als inwoners worden geacht mee te gaan denken en inbreng te krijgen in onze eigen leefomgeving. Uiteraard is 
de gemeente al druk bezig met zich daarop op voorbereiden. Dat dan de rol die ieder daarin speelt, heel anders zal 
zijn dan nu het geval is in het ruimtelijke domein, daar lijkt lang nog niet iedereen zich van bewust. Ambtenaren en 
bestuur niet, maar ook de inwoners niet. En vanwege de integrale opzet van de nieuwe wet, strekt het effect ervan 
ook tot diep in het sociale domein. En als we blijven doen wat we altijd deden (afwachten tot we de kans krijgen om 
in te spreken) dan krijgen we wat we altijd kregen. En dat was reden (ga ik vanuit) om op onze partij te stemmen, 
ook u bent klaar voor de verandering. 

Dan lijkt het nu wel het momentum om voor te gaan sorteren op een andere manier van met elkaar bepalen wat wij 
goed vinden voor (gemeente) Heerde. Er is inmiddels voldoende ervaring opgedaan om besluitvorming op een 
andere manier tot stand te laten komen. Zelfs in Heerde wonen mensen die al heel gewend zijn om mee te doen in 
zo’n proces en het zelfs kunnen begeleiden. 

Voor hen bij wie de interesse inmiddels is gewekt door mijn gloedvolle betoog:  hieronder heb ik wat linken 
toegevoegd van voorbeelden van mijn beschreven denkrichting. En als u er de smaak van te pakken heeft gekregen, 
zal Google u vast nog wel meer informatie over dit onderwerp aanbieden. Ook ga ik anders graag met u verder op 
zoek naar meer. 

https://perspectivity.org/index.php/network/   http://www.broekgaarden.nl/Wordpress/consentdemocratie/  
https://deepdemocracy.nl/     https://academievoororganisatiecultuur.nl/ 

We kunnen namelijk ook aan de gemeente vragen om inwonersparticipatietrajecten in te richten zoals wíj dat willen, 
in plaats van mee te gaan in wat geboden wordt. (want ja, vergeleken met een aantal gemeenten timmert gemeente 
Heerde al aardig aan de weg in dezen. Maar vergeleken met ándere gemeenten zijn er nog heel interessante slagen 
te maken).   
Ik nodig u daarom van harte uit om met ons mee te denken hoe wij de komende tijd het voor elkaar gaan krijgen dat 
we ons als inwoners beter gehoord voelen en wij weer vertrouwen kunnen geven aan het bestuur. Een bestuur dat 
wel weet dat dat vertrouwen allang te paard is vertrokken, maar zich nog te weinig ervan bewust is hoe zij dat 
vertrouwen in stapjes kunnen terugwinnen. 

https://perspectivity.org/index.php/network/
http://www.broekgaarden.nl/Wordpress/consentdemocratie/
https://deepdemocracy.nl/
https://academievoororganisatiecultuur.nl/
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Vanuit Epe – door Wilma Baltus 

De hoofdeconoom van de Triodosbank  hield 14 juni in Buitenhof  een bevlogen betoog 
over de noodzaak van economische verandering na de coronapandemie. Hij is geen 
roepende in de woestijn: het geluid dat corona ons dwingt na te denken over een nieuwe 
wereld na de pandemie neemt mondiaal in kracht toe. De plannen komen bijna allemaal 
op hetzelfde neer, investeringen die worden gedaan om economieën weer op gang te 
helpen, moeten óók gericht zijn op transitie naar een duurzame samenleving. 

De gemeente Epe doet mee met de Cleantech Regio die bestaat uit 8 gemeenten. Samen 
geven we uitvoering aan de RES, de Regionale Energie Strategie.De ambitie van de 
Cleantech Regio én dus ook van de gemeente Epe is dat er in 2023 25% minder CO2 uitstoot 
is en in 2030 de regio energieneutraal is.  

In de RES ligt de nadruk in eerste instantie op grootschalige hernieuwbare opwek en uit zonne- en windenergie. 
Waar mogelijk is er daarna ook aandacht voor andere energiebronnen. De gemeente Epe zal de komende tijd een 
eigen lokale energietransitie  moeten gaan opstellen. Daarbij is de inbreng van de inwoners en het bedrijfsleven 
belangrijk om energiebesparing, kleinschalige energieopwekking, klimaatadaptatie en de energietransitie van 
woningen te realiseren. 

U, als inwoner, kunt daar uw bijdrage aan leveren! 

Wij hebben voor u een top 5 samengesteld: 

1. Composteer een deel van uw GFT afval zelf. 
2. Gebruik regentonnen om uw tuin te gieten, i.p.v. sproeien. 
3. Douche max. 5 minuten. 
4. Hang de was buiten i.p.v. gebruik van de wasdroger. 
5. Maak gebruik van de stimuleringsregelingen van de gemeente om uw huis te verduurzamen. 

(Voor adviezen hierover kunt u gratis terecht bij het energieloket van de gemeente of bij de energiecoaches). 

Vanuit Epe  – door Jan Willem van der Baan 

Door de uitbraak van Corona hebben we een periode gehad dat de gemeenteraad zo 
ongeveer alles via internet deed. Gelukkig hebben we de raadsvergaderingen van juni en juli 
weer fysiek kunnen bijwonen. De raadszaal was coronaproof ingericht en we zaten op 
minimaal 1,5 meter van elkaar. 

Het online vergaderen is een noodzaak geweest, maar wij als fractie zijn zeer content met de 
fysieke vergaderingen. De laatste vergadering voor het zomerreces was een tumultueuze en 
lange vergadering.  De jaarrekening van 2019, de transformatie van de zorg, uitbreiding van 
de leningen duurzaamheid voor verenigingen en stichtingen en de regiovisie “Samen tegen 

huiselijk geweld” stonden op de agenda en werden of met algemene stemmen of met een grote meerderheid 
aangenomen. 

Het agendapunt Transformatie zorg en Ondersteuning leverde een debat op met een aantal kritische kanttekeningen 
over het Persoons-Gebonden Budget (pgb) bij de huishoudelijke hulp, de beschikbare budgetten en bezuinigingen op 
de Wmo en de jeugdzorg, maar werd wel met algemene stemmen aangenomen. 

Het debat over de “Verklaring van geen bedenkingen” Wildforstlaan 2 leverde het nodige vuurwerk op.  
De projectontwikkelaar heeft het plan opgevat om op het terrein van het voormalige postkantoor een gebouw met 
17 zeer luxe en grote appartementen van 142-193 m2 met een hoogte van ca 14 meter te gaan bouwen.  
In de commissievergadering van 26 juni had GroenLinks al aangegeven dat we dit gebouw niet zo zien zitten.  
Naast de massaliteit die volgens ons niet in deze omgeving  laagbouw van ca 7-9 meter en een lanenstructuur niet 
past. Ook is dit gebouw ons inziens in strijd met de woonagenda 2019-2023, waarin staat dat er in meerdere 
prijsklassen gebouwd moet worden. Wij vinden dat tot nu toe de realisatie van sociale huur en goedkopere koop 
ondervertegenwoordigd zijn. Dit heeft geleid tot een motie van GroenLinks, medeondertekend door D’66, PvdA en 
VVD, waarin het college opgeroepen werd om de woonagenda 2019-2023 in 2021 te evalueren. De motie werd 
uiteindelijk ingetrokken, nadat het college had toegezegd dat de jaarlijkse rapportage naar de provincie, met de 
woningbouwcijfers vanaf nu ook aan de raad worden gestuurd. 

“Dat we als inwoners dingen Samen 
Doen én ook kunnen is de afgelopen 
periode wel gebleken.  
De komende tijd zullen we wat de 
fractie van Groen Links betreft nog 
meer dingen : Samen Doen!” 
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Ook bestaat de indruk dat de projectontwikkelaar niet goed gecommuniceerd heeft met de omwonenden. Verder 
heeft GroenLinks haar bezorgdheid uitgesproken over de aanwezigheid van verontreinigingen (PCB’s)) in de grond. 

Uiteindelijk is het voorstel met 13-10 stemmen verworpen en zal de projectontwikkelaar met een nader voorstel 
moeten komen. Het is dan te hopen dat hij het plan aanpast.    

Even voor middernacht sloot de voorzitter de raadsvergadering en is het zomerreces in gegaan. In september zullen 
we dan weer fris en met onze positief kritische insteek aan de slag gaan. 

Vanuit Epe – eervolle vermelding voor Van Zwerfafval naar Vlinder ! 

Om in de stemming te komen voor de vakantie, een impressie van het mooie 
project Van Zwerfafval naar Vlinder van René Blok; een prachtig project waar je 
warm van wordt! 
Zaterdagavond 20 juni is het kunstobject ‘De Vlinders’ onthuld. Het staat in de tuin 
van Hagedoorns Plaatse en ’s avonds is het helemaal een prachtig gezicht als de 
smartled-lichtjes branden. René Blok is 3 jaar bezig geweest om er samen met 
vrijwilligers en heel veel basisschoolkinderen een mooi geheel van te maken.  
Zwerfvuil is hem een gruwel, want hij is trots op de Veluwe, houdt van het gebied. 
En er zijn al honderden kilo’s zwerfvuil opgeruimd en het blijft nodig om op te 
ruimen. “Even een rondje met een grijpertje” levert al gauw een nieuwe zak vol 
zwerfvuil op. En hoe maak je mensen ervan bewust dat ze hun leefmilieu 
bederven als ze zo maar alles weggooien? René hoopt dat de Vlinders hier een 
bijdrage aan kunnen leveren. 
 
Het kunstwerk bestaat uit 3 
metalen vlinders met daarop 426 
kleine vlinders die gemaakt zijn 
van gerecyclede plastic doppen.  

 
Meer over het project:  http://vanzwerfafvalnaarvlinder.nl/ 

Verder interessant:  
Gemeente Epe en Van Zwerfafval naar Vlinder werken samen in het 
nestkastjesproject in het kader van de bestrijding van de 
eikenprocessierups.  
 
https://www.epe.nl/in-epe/nieuws_41625/item/gemeente-epe-stelt-
nestkastjes-beschikbaar-in-strijd-tegen-eikenprocessierups_42517.html 

 

Contactgegevens – GroenLinks afd. Noord Oost Veluwe 

De website van onze afdeling: http://epe.groenlinks.nl/  
Ons rekeningnummer: NL19TRIO0390509183 t.n.v. GroenLinks Noord- Oost Veluwe.  
 
Reacties en aandachtspunten kunnen naar: Christien Heinen, cheinen@xs4all.nl en/of Hendrik Tuinstra 
hendrik.tuinstra@hccnet.nl en/of Hilly Schäffer: hillyschaffer@delta.nl 
 
Websites:   GroenLinks Epe:     
    https://epe.groenlinks.nl/       
   GroenLinks Heerde:  
   https://heerde.groenlinks.nl/  
Facebook:  GroenLinks Epe:       
   https://www.facebook.com/GroenLinksEpe/  
en voor  D66/GroenLinks Heerde:   
   https://www.facebook.com/d66groenlinksHeerde/ 

de fractie GroenLinks Epe bij 
het vlinderkunstwerk:  

Wilma Baltus, Tilly Meijer  
en Jan Willem van der Baan.  

http://vanzwerfafvalnaarvlinder.nl/
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